
Borut Pahor poziva
k sprejetju interventnega
zakona in priznava, da mu
poslanci SD nasprotujejo
zaradi strahu pred izgubo
volilnih glasov

URŠKA MLINARIC
Ali bodo poslanci na izredni seji pri-
hodnji četrtek vendarle obravnavali
predlog interventnega zakona, s ka-
terim bi v letu 2012 zamrznili plače
javnih uslužbencev, pokojnine in soci-
alne transferje, bo jasno po današnjem
kolegiju predsednika državnega zbora.
Pavel Gantar, poslanec Zares, ki je v
zadnjih dneh aktivno iskal soglasje
socialnih partnerjev in tudi političnih
strank, se je odločil, da kljub umanjka-
nju soglasja vodjem poslanskih skupin
predlaga, da predlog zakona uvrstijo
na izredno sejo prihodnji teden.

Z uvrstitvijo na sejo bi namreč pri-
dobili še nekaj časa za iskanje soglasja
vseh sindikatov - pogajalska skupina
dela sindikatov javnega sektorja pod
vodstvom Dušana Miščeviča naspro-
tuje predlogu zakona zaradi nezaupa-
nja do politike. Če jim do prihodnjega
torka, ko bi zasedalo matično delovno
telo, soglasja ne bi uspelo pridobiti, pa
Gantar predlaga sprejem zakona, v ka-
terem bi črtali vse člene zakona razen
znižanja plač funkcionarjev za štiri
odstotke. S to simbolno gesto bi poka-
zali, da funkcionarjem ni vseeno za
stanje javnih financ v državi, je pove-
dal Gantar.

Nujno sprejetje zaradi ljudi
Le dobro uro po tem, ko je odločitev
sporočil Gantar, je tudi predsednik
vlade Borut Pahor po seji vlade dejal,

da bo poslance pozval, naj vendarle
sprejmejo interventni zakon, ki ga je
predlagala vlada, oziroma naj predla-
gajo manjše popravke, če menijo, da je
to pogoj za sprejem zakona. Gantarje-
va, milejša različica zakona predvide-
va napredovanje za javne uslužbencev,
kar znese 80 milijonov evrov letno. S
sprejemom zakona bi, po Pahorje-
vem prepričanju, odpravili dvome fi-
nančnih institucij, bonitetnih hiš in
političnih institucij EU v reformne
sposobnosti Slovenije. Hkrati vlada
predlaga še, da poslanci sprejmejo tudi
novelo zakona o javnih financah, s ka-
terim bi zgornjo mejo javnega dolga
postavili pri 48 odstotkih BDP.

"Sprejem obeh zakonov je nujen,
saj je brez njiju lahko že januarja pre-
pozno za ukrepanje," je dodal razvoj-
ni minister Mitja Gaspari, ki pravi, da
gre pri interventnem zakonu za še ra-
zumen ukrep, medtem ko nam bodo v
prihodnjem letu brez ukrepanja ostri-
no ukrepov določali drugi. Tudi zato
in predvsem v luči stabilizacije javnih
financ se je Pahor odločil poslance po-
zvati, da ne glede na strankarske razli-
ke, zaradi potreb države in v interesu
ljudi, preučijo možnost, da bi vendar-
le sprejeli interventni zakon. "Zdaj je
priložnost, da vsak pokaže odgovor-
nost kot predsednik stranke in nago-
vori svoje poslance," je dejal Pahor in
ob tem odkrito priznal, da ima sam
kot prvak SD težave s podporo pri po-
slancih.

Ti so mu namreč dejali, pravi
Pahor, da bi s sprejemom nepriljublje-
nih ukrepov pred volitvami zgubili
še tistih nekaj glasov, na katere raču-
najo. Gre predvsem za upokojence,
ki bi s sprejemom zakona ostali brez
višjih pokojnin v letu 2012. A jim je
Pahor pojasnil, da ne glede na to, ali
bodo v prihodnje v vladi in opoziciji,

morajo kot stranka ravnati odgovorno.
"Moja presoja in presoja strokovnjakov
pa je, da je ta ukrep potreben. Upam,
da bodo tako presodili tudi v drugih
strankah."

Odločitev SD tik pred zdajci
Da bi interventni zakon sploh uvr-
stili na sejo, je nujno, da dobi dvotre-
tjinsko podporo na kolegiju prisotnih
vodij poslanskih skupin, zato je še
kako pomembno, kdo bo prišel in
kako bo glasoval. V SNS in DeSUS
so že pred dnevi jasno povedali, da
zakona ne nameravajo podpreti, tudi
v SDS so včeraj ponovili stališče, da
brez soglasja socialnih partnerjev ne
nameravajo podpreti nadaljnjih po-
stopkov. Odločitev SD pa bo znana
tik pred kolegijem. Vodja poslanske
skupine Dušan Kumer se je odločil
Pahorjevo pismo s pozivom k pod-
pori zakonu poslati vsem poslancem
SD, ki mu morajo danes do 10. ure
sporočiti, ali so za to, da spremenijo
prvotno stališče, in sicer, da so zakon
pripravljeni podpreti le pod pogojem,
da bodo z njim soglašali ne le socialni
partnerji, temveč tudi upokojenci. Če
bo taka večinska volja, bo v imenu SD
na kolegiju podprl uvrstitev zakona
na sejo.

Kako kaže s soglasjem socialnih
partnerjev in tudi upokojencev inter-
ventnemu zakonu, bo v teh dneh, po
Pahorjevem naročilu, preverjal tudi
njegov državni sekretar za socialni
dialog Miloš Pavlica. Medtem pa so
iz drugih strank Gantarju sporočili,
da so pripravljeni podpisati obljubo,
da v primeru sprejema interventnega
zakona ne bo enostranskih posegov v
plače javnih uslužbencev v letu 2012,
kot to pogojujejo v Konfederaciji sin-
dikatov javnega sektorja.



Ne gre za preigravanje političnih interesov
"Ne vidim nobenega negativnega elementa, ki bi parlament vodil v to, da
intervencijskega in zakona o javnih financah ne bi mogel sprejeti. Ne gre za
preigravanje političnih interesov, ampak gre za interes države Slovenije in
njenega prebivalstva, da pričakata 2012 v boljših okoliščinah, kot bi se sicer
lahko zgodile ... Ta ukrepa sta po našem mnenju zelo nujna. Tako kot je zelo
nujna tudi pokojninska reforma, o kateri danes ne moremo govoriti in za
katero je bilo obljubljeno, da jo bo mogoče urediti v naslednjem letu. Enako
velja tudi za še nekatera področja.

Ker pa bi si nekateri želeli davčne in druge spremembe, bi opozoril tudi,
da drugo leto ne bo mogoče sprejemati nikakršnih pametnih ekonomskih
ukrepov oziroma bodo imeli zanemarljiv učinek, če se ne bo normaliziralo
kreditne aktivnosti v državi. Ni davčnega ukrepa države, ki bi lahko enako-
vredno zamenjal nedelujoč finančni oziroma bančni sistem, zato so potrebni
nekateri kratkoročni ukrepi. Parlamentu smo zato poslali tudi spremembe
zakona o insolventnosti in stečaju ter zakona o prevzemih," je opozoril ra-
zvojni minister Mitja Gaspari, ki opravlja tekoče posle, (jz)

Branimir Štrukelj (levo) in Dušan Miščevič, dva predstavnika sindikatov javnega
sektorja, vsak na svojem bregu. (Tit Košir)


